
Úřad vlády ČR – Sekce pro koordinaci boje s korupcí  

Záznam z 3. jednání Platformy pro přípravu zákona o úřednících 
spojené 

s 9. jednáním Poradního sboru předsedkyně Vládního výboru pro 
koordinaci boje s korupcí

konané dne 3. září 2012 

Přítomni  :  

Mgr. Karolína Peake, Úřad vlády ČR
Antonín Metál, MPA, Ministerstvo vnitra
Mgr. Kateřina Valachová, Ph.D., Kancelář veřejného ochránce práv
JUDr. Jeroným Tejc, ČSSD
plk. JUDr. František Vavera, Ph.D., Ministerstvo vnitra – GŘ HZS ČR
PhDr. Radim Bureš, Transparency International – Česká republika, o.p.s.
JUDr. PhDr. Petr Mlsna, Ph.D., Úřad vlády ČR
Mgr. Jan Sixta, Ministerstvo pro místní rozvoj
Eva Vymazalová, ÚOHS
JUDr. Stanislav Mečl, Nejvyšší státní zastupitelství
Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, Otevřená společnost, o.p.s
pplk. Mgr. Zbyněk Bureš, Inspekce Policie ČR
Mgr. Jiří Knitl, Nadace Open Society Fund Praha
Mgr. Martin Fadrný, Ekologický právní servis
Mgr. Marcel Wohlgemuth, Ministerstvo vnitra

Hosté:
Mgr. Jan Bartonička, TOP 09-S (zástupce Mgr. Jana Farského)
Ing. Robert Vacek, Úřad vlády ČR
JUDr. Jan Horník, Úřad vlády ČR
Ing. Veronika Šebková, Úřad vlády ČR
Mgr. Miloš Dvořák, Úřad vlády ČR
Mgr. Roman Skřepek, Úřad vlády ČR
Ing. Lenka Andrýsová, LIDEM



Program:

1. Diskuze  nad  návrhem  zákona  o  právních  poměrech  a  vzdělávání  zaměstnanců 
ve veřejné  správě  (zákon  o  úřednících)  –  členové  platformy  a  členové  poradního  
sboru

Průběh jednání:
• K. Peake zahájila jednání, přivítala všechny přítomné a předala slovo A. Metálovi. 

• A. Metál  stručně představil  nový návrh zákona o právních poměrech a vzdělávání 

zaměstnanců ve veřejné správě (zákon o úřednících). 

• Proběhla  diskuze  nad  návrhem  zákona.  Dle  většiny  přítomných  návrh  zákona 

nesplňuje účel, pro který tento zákon měl být vytvořen. Mezi jeho nedostatky členové 

Platformy a Poradního sboru řadí: 

 zákon nedostatečně nastavuje předpoklady k depolitizaci státní správy, která 

měla být pro tento návrh klíčová, není proto zřetelná hranice mezi politicky 

jmenovanými pracovníky úřadů a kariérními úředníky, 

 absenci pravidel pro odměňování a kariérního řádu, 

 není  zapracováno  započítávání  odpracované  doby  v rámci  různých  úrovní 

státní správy,

 monopolizaci vzdělávání úředníků,

 návrh zákona postrádá jakoukoliv kreativitu

 atd. 

• Jako  pozitivní  součást  návrhu  zákona  lze  hodnotit  vytvoření  funkce  státního 

tajemníka, bohužel jeho postavení není dostatečně podrobně rozpracované. 

Na závěr diskuze K. Peake vyzvala přítomné k zaslání připomínek, které budou zapracovány 

do jejích vlastních připomínek a poděkovala všem za účast. 

V Praze dne 4. září 2012
Zapsala: Ing. Veronika Šebková 



Schválila: Mgr. Karolína Peake, v. r. 




